

How to Become a CBFP Member

Membership in the Congo Basin Forest Partnership (CBFP) is open, on a voluntary basis, to all States, international organizations and institutions, NGOs, research institutions and to the private sector. In order to formalize membership, the CBFP recommends that members comply with the following procedure:

- Express the desire to become a CBFP member and comply with the “**cooperation framework of CBFP members**”. This cooperation framework is publicly available in English and French on the CBFP website (key documents): Click here to download: <http://cbfp.org/keydocs.html> and <http://cbfp.org/docclefs.html>;
- Prospective partners should have a regional scope of mission, with concrete projects, activities or operations in several countries within the COMIFAC area. Inquiries from groups active only in one country will be referred to CEFDHAC for membership in a relevant existing national network or forum.
- Maintain effective cooperation in the forestry and environmental sector with one or more CBFP members working in the Congo Basin and **more specifically with the Central African Forests Commission (COMIFAC)**.
- Submit a request to **the CBFP Facilitator by email** indicating the new member’s adherence to the principles of the cooperation framework. The letter should indicate the applicant’s priority actions and how they correspond to the COMIFAC Convergence Plan.
- **Appoint one or more contact persons (at the headquarters and in the region)**, with one designated as a focal point. After receiving the request from the prospective member, the CBFP Facilitation shall send out a communiqué to all partners, informing them of the admission of the new member.

Membership in the CBFP is free of charge and shall not have any direct financial implications. However, a new partner is expected to be **active within the CBFP, making various contributions which may take the following forms:** (1) Actively sharing information concerning the partner’s activities with other members; (2) Advice and services to partners, especially those of the Congo Basin; (3) Co-funding of common initiatives on a voluntary basis; (4) **Voluntary** implementation of programs/projects in line with the COMIFAC Convergence Plan; (5) Attending CBFP partner meetings; (6) Advocacy for the conservation and sustainable management of forest ecosystems within the COMIFAC area and the well-being of local and indigenous communities. (7) Attending ad hoc committees to the best of their ability and at the express request of the Facilitator.

The CBFP Facilitation Team welcomes all its new members.

And the French version follows...

Comment devenir membre du PFBC ?

Le Partenariat pour les Forêts du Bassin du Congo (PFBC) est ouvert, sur une base volontaire, à tous les États, aux organisations et institutions internationales, aux ONGs, aux groupes de recherches et au secteur privé. Afin de formaliser l'adhésion, le PFBC recommande aux membres potentiels de suivre la procédure suivante:

- Manifester l'intention d'adhérer au PFBC - Prendre connaissance du « **cadre de coopération des membres du PFBC** » et **s'engager à le respecter**. Ce cadre de coopération est disponible au public en anglais et en français sur le site web du PFBC (documents clés) : Cliquez ici pour le télécharger: <http://cbfp.org/keydocs.html> et <http://cbfp.org/docclefs.html>;
- Les partenaires potentiels doivent avoir un champ d'intervention régional, avec l'intention d'être actifs dans des programmes/projets, activités ou opérations concrètes dans plusieurs pays au sein de la COMIFAC. Les demandes d'adhésion de groupes actifs seulement dans un seul pays seront adressées au besoin à la CEFDHAC pour adhésion à un réseau ou Forum national existant approprié.
- Entretenir une coopération effective dans le domaine des forêts et l'environnement avec un ou plusieurs membres du PFBC actifs dans le Bassin du Congo **et plus spécifiquement avec la Commission des Forêts d'Afrique Centrale (COMIFAC)**.
- Adresser une **demande au Facilitateur du PFBC par courrier électronique** qui marque l'accord du nouveau membre avec les principes du cadre de coopération. Cette lettre devra indiquer les priorités d'action du postulant en lien avec le Plan de convergence de la COMIFAC.
- **Désigner une ou plusieurs personnes de contact (au siège, dans la région)** dont l'une devra être identifiée comme point focal. Après réception de la lettre d'adhésion du membre potentiel, la Facilitation du PFBC diffuse un communiqué parmi les partenaires afin qu'ils soient informés de l'admission du nouveau membre.

L'adhésion au PFBC est gratuite et n'a pas d'incidence financière directe. Cependant le nouveau partenaire devra être **actif au sein du PFBC, ses contributions pouvant prendre diverses formes:** (1) Partage des informations sur les activités de ce partenaire avec les autres membres ; (2) Conseils et services aux partenaires, notamment à ceux du Bassin du Congo ; (3) Co-financement d'initiatives communes sur une base volontaire ; (4) Exécution sur une base volontaire des programmes/projets s'inscrivant dans les axes du Plan de convergence de la COMIFAC ; (5) Participation aux réunions statutaires du PFBC ; (6) Plaidoyer en faveur de la conservation et de la gestion durable des écosystèmes forestiers de l'espace COMIFAC et du bien être des populations locales et autochtones. (7) Participation aux comités ad hoc au mieux de leur capacité, et à la demande expresse du Facilitateur.

La Facilitation du PFBC souhaite la bienvenue à tous nos nouveaux membres